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Protokoll stadsdelsnämnden 2016-11-17 

 

§ 

 

1. Val av justerare och dag för justering 

2. Upprop 

3. Fastställande av föredragningslista 

4. Anmälan av föregående protokoll 

 

MEDBORGARFÖRSLAG 

5. Anmälan av medborgarförslag om förbättringar i Långbro park 

 

BESLUTSÄRENDEN 

6. Upprustning av Lerkorgsparken, genomförandebeslut 

7. Sammanträdestider för stadsdelsnämnden 2017 

8. Revidering av delegationsordning 

9. Uppföljning av Älvsjö servicehus 

 

REMISSÄRENDEN 

10. Förslag till program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck 2017-2020 

11. Grönare Stockholm- förslag till nya riktlinjer för planering, 

genomförande och förvaltning av stadens parker och naturområden 

12. Översyn av hastighetsgränser i Södermalm, Älvsjö, Norrmalm och 

Östermalm 

13. Motion (M) om att säkra skolornas långsiktiga 

verksamhetsförutsättningar 

 

ANMÄLNINGSÄRENDEN 

14. Ekonomisk månadsrapport per oktober månad 

15. Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 3/ 2016 

16. Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 

17. Redovisning av delegationsbeslut 

18. Protokoll från pensionärsrådet 

19. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

20. Protokoll från förvaltningsgruppen 

21. Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- och 

planfrågor 

22. Information från förvaltningen 

23. Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

 

SLUTET SAMMANTRÄDE 

24. Protokoll från sociala delegationen 

25. Upphandling Apelsinlundens skatepark 

26. Upphandling teknikrum Örby slottspark 
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BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 17 november 2016, kl. 18.00- 19.40 
Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Majvi Andersson (S) ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Lovisa Karlsson Kjellin (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Jan Bressler (L)  

Evy Kjellberg (C) 

Matilda Berg Pulls (M) ersätter Johan  

Nilsson (M) 

Birgitta Stjärneback (M) ersätter Hans  

Breismar (M) 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Malin Hammarström (S), Gun Högbacke (S), Jenny Norberg (V), Olle Andretzky (M), 

Sverker Sundmark (M), Inger Swahn (L), Camilla Sarfors (KD) 

 

Tjänstemän 

§ 1-26: Per Kjellander, stadsdelsdirektör, Elisabet Tullgren, avdelningschef och  

Carin Berg, nämndsekreterare, Erica Wangenheim, nämndsekreterare  

§ 1-23: Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, 

Ingela Kristiansson, ekonomichef, Elisabeth Carlö, kommunikatör,  

Madeleine Hagerth, utredare, Eric Ceder, registrator 
 
 

Dag för justering 

2016-11-21 

 

Utses att justera      

Majvi Andersson (S) och Helena Stenbeck Nilsson (M) 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Ledamot 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 26 

Varav slutet sammanträde § § 24-26 

Antal blad 36 
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BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Ordföranden Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden för information. 

 

Information 

 Erik Begler från socialförvaltningen redovisade resultatet av 

älvsjöungdomarnas svar i Stockholmsenkäten  
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BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Helena Stenbeck Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 21 november 2016 

 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

Marie Lorentzon (S) har avsagt sig uppdraget i nämnden. Gun 

Högbacke (S) hälsades välkommen som ny ersättare. 
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BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2016-10-20 justerats den 24 oktober. 
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BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 5  

Anmälan av medborgarförslag om förbättringar i Långbro 
park 
Dnr 1.2.3.327-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2016-09-09 inkommit ett 

medborgarförslag med önskemål om att förbättra Långbro park 

genom att bl.a. tillskapa sittmöjligheter och blommande buskar.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-11-01. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 6  

Upprustning av Lerkrogsparken,  genomförandebeslut 
Dnr 3.2.350-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner att Lerkrogsparken rustas upp 

enligt förvaltningens förslag omfattande investeringskostnader 

om 5,7 mnkr, under förutsättning att kommunfullmäktige 

tillstyrker nämndens ansökan. 

 
Ärendet 

Lerkrogsparken, som ligger nära Älvsjö centrum, är i behov av upp-

rustning och belysning. Syftet är att skapa en vacker och trygg 

stadspark. Under 2015-16 har stadsdelsförvaltningen genomfört en 

dialog med älvsjöborna om utformningen av parken. Sammanlagt 

lämnades ett hundratal skriftliga och muntliga synpunkter in. De 

flesta önskemål har på något sätt beaktats vid utformningen av för-

slaget. Det som inte tagits med har framför allt handlat om olika 

funktioner som finns i närliggande parker och som inte får plats här. 

 

Kostnaden för upprustningen beräknas av stadsdelsförvaltningen till 

5,7 mnkr varav 5,0 mnkr har sökts som parkinvesteringsmedel och 

0,7 mnkr har sökts som tillgänglighetsmedel. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-24. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 7  

Sammanträdestider för stadsdelsnämnden 2017 
Dnr 1.1.349-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden fastställer för 2017 sammanträdesdagar, som 

regel torsdagar kl. 18.00, enligt nedan.  

 

2 jan (mån) kl. 08.00 Val av social delegation 

2 februari  Bokslut VB 2016 

30 mars Flerårsbudget 

27 april   

16 maj (tis) Tertialrapport 1 

15 juni Revisionsrapport 

24 augusti  

21 september Tertialrapport 2 

19 oktober 

16 november 

14 december Verksamhetsplan och budget 2018 

 

Planeringsdag för budget och verksamhetsplan 2018 för nämnd 

och förvaltning planeras preliminärt bli onsdagen den 8 

november 2017. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med 

bokslut och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner 

och uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till 

sammanträdestider för 2017 utifrån den tidsplan som 

kommunstyrelsen fastställt.  

 

Det har framkommit att S:t Eriksmiddagen äger rum den 17 eller 18 

maj, då såväl stadsdelsdirektören som stadsdelsnämndens ordförande 

medverkar. Majsammanträdet föreslås därför ligga på en tisdag.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-13. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 8  

Delegering av beslut inom enheten för barn och familj 
Dnr 1.1.348-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden fastställer delegering av punkterna  

7.1.31 A och B enligt upprättat förslag. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har en delegationsordning som fastställdes  

2015-12-17. I detta förslag till beslut föreslås ändring av en punkt 

under avsnittet om individ- och familjeomsorgen, som är angelägen 

att fastställa i avvaktan på att hela delegationsordningen ses över.   

 

7.1.30 

Beslut om att inleda 

utredning 

 

11 kap 1 § SoL 

 

Socialsekreterare 

 

Anmäls i sociala 

delegationen 

7.1.31 A 

Beslut om utredning inte 

skall inledas. 

Beslut om att utredning 

inte skall inledas eller att 

inledd utredning skall 

läggas ned 

 

11 kap 1 § SoL 

 

Enhetschef  

Gruppledare 

 

Anmäls i sociala 

delegationen 

7.1.31 B 

Beslut om att inledd 

utredning skall läggas 

ned.  

 

11 kap 1 § SoL 

 

Enhetschef 

 

Anmäls i sociala 

delegationen 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Uppföljning av Älvsjö servicehus 
Dnr 1.2.1.312-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

Älvsjö servicehus.  

 
Ärendet 

Älvsjö servicehus drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under 

våren 2016 genomfördes den årliga verksamhetsuppföljningen av 

servicehuset.  

 

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att Älvsjö servicehus följer kraven i avtal, lagar och 

föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en 

god och säker verksamhet. 

 

Vid uppföljningen identifierades även utvecklingsmöjligheter 

gällande dels verksamhetens lokala rutiner och dels dokumentationen 

utifrån bestämmelser i socialtjänstlagen samt gällande lagstiftning för 

hälso- och sjukvårdsdokumentation. 

 

Identifierade utvecklingsområden följs upp vid nästa års 

verksamhetsuppföljning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-09-08. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 10  

Förslag till program mot våld i nära relationer och 
hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 155-1324/ 2016 
Dnr 1.5.1.314-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Till remissinstansen bifogas även synpunkter från 

funktionshinderrådet i ärendet samt hänvisas till det yttrande som 

avlämnats av kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor i 

ärendet (bilaga till protokollet). 

 

Reservation från Torbjörn Erbe m.fl. (M), Jan Bressler (L) och Evy 

Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till program mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2010 till 

samtliga stadsdelsnämnder och facknämnder med flera för yttrande. 

 

Programmet syftar till att motverka att våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck uppkommer och att det upptäcks om 

det sker. Syftet är också att samordna det stöd och skydd som ges till 

våldsutsatta personer och barn som har upplevts våld samt att 

våldsutövare förändrar sitt beteende. Programmet omfattar stadens 

alla nämnder och bolag. Det har ett övergripande mål/vision, fem 

långsiktiga mål samt därtill hörande delmål.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till det föreslagna programmet mot 

våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-

2020. Med programmet får förvaltningen en tydlig utgångspunkt för 

sitt förebyggande arbete. Förvaltningen menar också att det är 

angeläget att personer som söker stöd och insatser får en likvärdig 

handläggning i hela staden.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-09-16.  

 
Förslag till beslut (M,L,C) med ersättaryttrande (KD) 

Torbjörn Erbe m.fl.(M), Jan Bressler (L) och Evy Kjellberg (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt nedan. Ersättaren 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Camilla Sarfors (KD) anmälde att hon skulle ha bifallit förslaget om 

hon varit tjänstgörande. 

 

Vi yrkar på Älvsjö stadsdelsnämnd ska 

 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. I övrigt anföra följande 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck är positivt och mycket välkommet. Vi konstaterar att 

förvaltningen har gjort ett gediget arbete med programmet och att det 

innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld och förtryck är en 

inskränkning på människors frihet och integritet. Varje individ har 

rätt att leva och bestämma över sitt eget liv. När denna rättighet inte 

upprätthålls är det samhällets ansvar att agera och säkerställa att de 

grundläggande värdena i samhället bejakas.  

Det är dock förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete för 

ett mer långsiktigt och hållbart arbete.  Det faktum att kompetens från 

utomstående aktörer saknas i programmet är också bekymmersamt. 

Civilsamhällets organisationer, myndigheter och experters kompetens 

är ovärderliga och behövs i arbetet för att motverka våld och 

förtryck.   

 

Då majoriteten inte heller gett uttryck för att handlingsplaner ska 

upprättas, efterfrågar vi konkretion, analys samt en 

genomförandeplan i programmet. Till exempel måste begreppet 

”behov” vid stödinsatser brytas ner, så att det blir tydligt både vem 

eller vilka som utgör hot och de risk- och sårbarhetsfaktorer som 

finns för den utsatte.  

Det handlar även om att problematisera utmaningarna i Stockholms 

ytterstadsområde. Ett systematiskt förtryck av kvinnor är vanligt 

förekommande i områdena och därtill föreligger ett socioekonomiskt 

utanförskap. Unga kvinnor blir offer för hederskulturen, men även 

pojkar blir både förövare och offer när då de tvingas upprätthålla 

hedersnormer. Kvinnor och män som söker en fristad i Sverige ska 

inte mötas av samma förtryck som de en gång flydde ifrån.  

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är något 

som kan drabba människor av olika könsidentitet och i alla åldrar. 

Även om våldet oftast utövas av män och det oftast är kvinnor som 

drabbas är det viktigt att inte fastna i det normtänkande i arbetet med 

att hjälpa dem som utsätts. Därför är det viktigt att ett program som 

detta genomsyras av normkritiskt tänkande. Vi saknar tydlighet kring 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

detta i programmet. Även om programmet nämner män som utsätts 

för våld i nära relationer och unga män som utsätts för hedersrelaterat 

våld är det inte tillräckligt tydligt och genomsyrar inte programmet på 

det sätt som det borde. Det bör också stå att ”pojkar och män” kan 

utsättas för hedersrelaterat våld och förtryck. Vi kan dessutom 

konstatera att i listan över referenslitteratur finns inget av den 

forskning kring män som utsätts för våld nära relationer som har 

gjorts, till exempel på Göteborgs och Uppsala universitet. Vi noterar 

också att det inte någonstans står att människor som har utsatts för 

våld i nära relationer ska få det stöd de behöver oavsett könsidentitet.  

 

Vi saknar fördjupning i vad psykiskt våld är, hur det kan ta sig i 

uttryck, hur det kan drabba och framför allt frågan om hur svårt det är 

att förklara och lagföra. Vi saknar förslag på hur civilsamhället ska 

kunna vara en del av arbetet mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtyck. 

Risk - och sårbarhetsfaktorer exempelvis ekonomi, psykisk hälsa, 

barn som går i skola måste även tydliggöras programmet, samt 

hotbild. Vi konstaterar även att vissa mål har onödigt lång 

genomförandetid, exempelvis när det handlar om flerspråkig 

information på stadens webbplats till barn och vuxna som är utsatta 

för hedersrelaterat våld och förtryck.  

 

Vi hoppas att majoriteten bjuder in Alliansen för samtal kring hur vi 

förbättrar programmet enligt ovanstående. Då kan vi få till stånd en 

blocköverskridande överenskommelse för att säkerställa det 

långsiktiga arbetet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck i Stockholms stad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden bifallit förvaltningens förslag till beslut. Reservation från 

Torbjörn Erbe m.fl. (M), Jan Bressler (L) och Evy Kjellberg (C) till 

förmån för eget förslag till beslut.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-11-10 

Rådet har tagit del av ärendet och vill för sin del hänvisa till och 

ställa sig bakom det yttrande som avlämnats av kommunstyrelsens 

råd för funktionshinderfrågor den 24 oktober. Rådet vill även peka på 

behovet att uppmärksamma funktionsnedsatta barn som är en särskilt 

utsatt grupp i detta sammanhang. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11  

Grönare Stockholm – förslag till nya riktlinjer för planering, 
genomförande och förvaltning av stadens parker och 
naturområden 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 171-1292/ 2016 
Dnr 1.5.3.313-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Grönare Stockholm innehåller riktlinjer för planering, genomförande 

och förvaltning av stadens parker och naturområden. Förvaltningen 

påpekar att det inte framgår om detta dokument ska ersätta till 

exempel Den gröna promenadstaden. Förvaltningen anser att 

förslaget om en strategisk samordningsgrupp som ska ledas av 

stadsträdgårdsmästaren är bra. Men det behöver tydliggöras hur 

målkonflikter mellan förvaltningarna ska hanteras inom den gruppen. 

Därutöver framhåller förvaltningen att driftbudgeten för parksköteln 

begränsar möjligheterna att följa riktlinjerna. Förvaltningen efterlyser 

också riktlinjer för grönkompensation vid exploateringar samt ett 

uppdrag till någon av fackförvaltningarna att driva frågan om olovligt 

ianspråktagen parkmark. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-26. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M, C) med ersättaryttrande (KD) 

Torbjörn Erbe m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande till vilket även 

Evy Kjellberg (C) anslöt sig. Ersättaren Camilla Sarfors (KD) anslöt 

sig till uttalandet som ett ersättaryttrande.  

 

Närhet till attraktiva parker och grönområden är en av de viktigaste 

och mest uppskattade stadskvaliteterna bland stockholmarna. 

Grönska i form av små och stora parker, naturområden och 

välutformade gatumiljöer med träd, fickparker, gröna väggar och tak 

gör staden mer inbjudande. Men det räcker inte att parker och 

grönområden bara finns till utan de kräver en väl genomtänkt 

utformning och omsorgsfull skötsel för att berika stadsbilden och 

bidra till en vackrare och mjukare stadsbild, ge skugga, fånga upp 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

regnvatten, rena luft, gynna den biologiska mångfalden och skapa en 

säkrare trafikmiljö. Dessa frågor blir extra viktiga i en tid när 

Stockholm växer och ställer krav på att miljöfrågorna beaktas i ett 

tidigt skede i stadsplaneringen. Då ansvaret för att utveckla parker 

och naturområden delas mellan ett flertal nämnder och bolag behöver 

processer och ansvarsfördelning vara tydliga. Just detta är syftet med 

riktlinjerna för ett Grönare Stockholm.  

 

Dessvärre skapar föreslagna riktlinjer knappast mer tydlighet. 

Riktlinjerna skapar snarare en allmän begreppsförvirring, inte minst i 

förhållande gentemot stadens miljöprogram och översiktsplan. 

Stadens miljöförvaltning beskriver saken väl, ”många olika begrepp 

används om samma sak och samma begrepp används för olika saker”. 

Detta innebär tyvärr att riktlinjerna riskerar att bli odugliga i 

förhållande till sitt syfte, nämligen att skapa en tydlig vägledning. Vi 

kan inte acceptera att staden beslutar om riktlinjer som gör stadens 

miljöarbete mer komplicerat för stadens verksamheter. Riktlinjerna 

ska finnas för att beskriva hur staden ska arbeta för att nå de mål som 

finns i miljöprogrammet och översiktsplanen, inte skapa förvirring. 

 

Givetvis krävs det också mer än övergripande riktlinjer för att 

förverkliga de positiva tankar som genomlyser dokumentet, det krävs 

även tillräckliga resurser. Stadens parker och grönområden behöver 

på många håll en upprustning, men det får inte ske på bekostnad av 

det löpande underhållet som vi upplevt sedan den rödgrönrosa 

majoriteten tog över ansvaret. Det finns många exempel på minskade 

ambitioner i stadsdelarna kring underhållet och inte kommer 

investeringarna göra det lättare med fler parker och grönytor att 

underhålla. Vi välkomnar den rödgrönrosa majoritetens treåriga 

investeringssatsning på grönstruktur men betonar att de stora 

utmaningarna ligger i att underhålla de parker och grönytor som 

redan finns. 
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§ 12  

Översyn av hastighetsgränser i Södermalm, Älvsjö, 
Norrmalm och Östermalm 
- remiss från trafikkontoret, T2016-01750 
Dnr 1.5.3.313-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Till remissinstansen bifogas även pensionärsrådets och 

funktionshinderrådets synpunkter i ärendet. 

 
Ärendet 

Trafikkontoret arbetar sedan 2012 med en översyn av hastighets-

gränserna på stadens huvudgator. En hastighetsöversyn har stor 

betydelse för trafiksäkerhet, trygghet, miljö, tillgänglighet och 

stadskaraktär. Hastighetsplaner tas fram för olika delar av staden och 

i denna etapp ingår Älvsjö stadsdelsområde. Förslaget innehåller både 

höjningar och sänkningar.  

 

Förvaltningen anser att det är positivt att hastighetssänkningar före-

slås på Älvsjövägen och genom Älvsjö centrum.  På övriga huvud-

gator föreslås att dagens blandning av 50 och 30 km/h ändras till 

genomgående 40 km/h. Förvaltningen håller med om att det blir 

tydligare för bilisterna med en enhetlig hastighet, men har svårt att ta 

ställning till de höjningar det innebär vid skolor till exempel, utan en 

analys av vilka konsekvenserna kan bli för trafiksäkerheten för 

framför allt barn. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-28. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Nämnden ajournerade sig och beslöt därefter att ställa sig bakom ett 

gemensamt utformat särskilt uttalande.  

 
Särskilt uttalande från hela nämnden 

Förändringar i hastighetsgränser kan inte ske utan noga överväganden 

och med stor kännedom om de lokala trafikmönstren och de boendes 

önskemål. Att det alltid ska vara högst 30 km/tim på vägar och gator 

som passerar skolor anser vi vara självklart.  
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Vi avvisar förslaget att höja hastigheten till 40 km/tim på 

Folkparksvägen på den sträcka där det i dag är 30. Det går i princip 

inte att ta sig till och från Solberga eller att röra sig i området utan att 

utnyttja Folkparksvägen som är mycket hårt trafikerad. 

Folkparksvägen är inte tänkt som en genomfartsled men utnyttjas 

som sådan, dels för smittrafik men också som genomfartsled så snart 

något händer i trafiken runt om. Då ökar genast trycket på 

Folkparksvägen.  

 

Utmed Folkparksvägen ligger två skolor, flera förskolor, en stor 

välbesökt parklek och en större lekpark. För den som inte bor i direkt 

anslutning till dessa krävs i princip att promenera eller cykla och/eller 

att korsa Folkparksvägen. Eller komma med bil. Det både byggs 

mycket nu och planeras för ytterligare bebyggelse på flera håll i 

Älvsjö och Solberga och i näraliggande områden i en takt som snabbt 

kommer att öka antalet barn, gående och cyklister på Folkparksvägen, 

men också kraftigt öka antalet bilister.  

 

Under många år kämpade de boende i Solberga att få en sänkning 

från 50 till 30 på den starkt trafikerade och därmed potentiellt farliga 

vägen för framförallt barn och oskyddade trafikanter. Det var en stor 

lättnad när 30 infördes.  

 

Folkparksvägen har på senare år byggts om med särskilda cykelbanor 

och en av busshållplatserna är byggd så att omkörningar där är 

omöjliga vilket är tänkt hålla ner möjligheterna att hålla hög hastighet 

rakt igenom Solberga. Men Folkparksvägen är lång och busstrafiken 

är inte så tät att det i verkligheten ger en säkrare och tryggare 

trafiksituation över hela dagen. Tvärtom är trafiksituationen redan i 

dag farlig trots att det är 30-väg, det är mer regel än undantag att 

livsfarliga omkörningar och överträdelser av hastigheten sker, inte 

minst i anslutning till övriga busshållplatser som ofta ligger nära 

korsningar. Detta ökar olycksrisken, allra mest för barnen som till 

och från skolorna måste korsa vägen.  

 

Sammantaget menar vi att dessa skäl, var för sig och tillsammans, 

talar för att inte företa någon höjning av hastigheten utan behålla 

nuvarande 30 km/tim på Folkparksvägen. I stället för att genomföra 

en höjning av hastigheten till 40 borde ytterligare åtgärder vidtagas 

för att göra trafikmiljön säkrare för oskyddade trafikanter.  

 

För övrigt vill vi framhålla att om en enhetlig hastighet ska 

eftersträvas bör den vara 30. Och oavsett vilken hastighet det handlar 

om i tättbebyggt område - vilket torde gälla praktiskt taget hela 

staden med sina ytterområden - borde lämpliga hinder och andra 
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åtgärder vidtagas för att hastighetsgränserna verkligen kan hållas nere 

på angiven nivå.  

 

I remissen står det att ”Syftet med det nya systemet är att ge en bättre anpassning av 

hastigheterna i förhållande till gatornas utformning och de trafikpolitiska målen. 

Detta ska ge ökad trafiksäkerhet…..”. Mot bakgrund av detta tycker vi att nedan 

korrigeringar är lämpliga: 

 

Nuvarande 30 km per timme vid förskolor och skolor ska behållas för att bibehålla 

trafiksäkerheten. Det är oerhört viktigt att hastigheten är markerat låg vid förskolor, 

skolor och lekplatser där barn och föräldrar med barn rör sig frekvent. Barn, vars 

uppmärksamhet på trafik är lägre än vuxnas, behöver därför skyddas genom en 

lägre hastighet för fordon som passerar dessa områden.  

 

Därutöver behöver 30 km per timme bibehållas, och i viss mån införas, på 

Långbrodalsvägen, från korsningen Vantörsvägen till korsningen Johan Skyttes 

väg.  

 

Situationen på Långbrodalsvägen är problematisk. Här finns en speciellt farlig 

korsning där barn har skadats allvarligt Långbrodalsvägen/Vivelvägen). Mellan 

korsningen Pukslagargatan, förbi Vivelvägs-korsningen till Älvsjökyrkan passerar 

många barn på Långbrodalsvägen på väg till och från skolan. Barnverksamhet 

bedrivs också i Älvsjökyrkan Långbrodalsvägen 46. 144:ans busslinje går också 

där. Långbrodalsvägen löper i två kullar/backar vid nämnda område. Det är mycket 

kort avstånd när man passerat kullarna till gatukorsningarna. Därför har flera 

olyckor skett under åren. Det är med anledning av detta vi anser att 30 km/h ska 

vara  kvar på Långbrodalsvägen på berörd sträckning.. 

 

Vi delar förvaltningens synpunkter vad gäller förslaget till sänkta 

hastigheter genom Älvsjö centrum samt d:o på Älvsjövägen samt 

höjningen av hastighet på Kontrollvägen och Magelungsvägen över 

Huddingevägen. 

 

Älvsjö har tre större gator vilka genomkorsar området: 

Långbrodalsvägen, Svartlösavägen och Vantörsvägen. Dessa gator är, 

i jämförelse med övriga, bredare och är genomfartsgator i området. 

Hastigheten på dessa bör fortsättningsvis vara 50km/h. Förslaget att 

på en kortare sträcka av Vantörsvägen tillåta 60km/h bör utgå.  

 

Övriga gator i området bör i huvudsak ha 40km/h som maxhastighet. 

 

Genom detta förslag till hastighetsbegränsningar i Älvsjö markeras 

tydligt vilka gator som fungerar som genomfartsgator och vilka 

sträckor där särskild hänsyn måste iakttagas. 
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Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-11-10 

Rådet har tagit del av ärendet och tillstyrker förslaget till nya 

hastighetsgränser. Rådet skulle dock vilja att hastighetsgränserna 

inkluderar även de nya gatorna i centrumbebyggelsen och inte enbart 

de stora lederna i stadsdelen. 

 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-11-10 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i förvaltningens yttrande 

med ett tillägg enligt följande: det är angeläget att på 

Långbrodalsvägen bibehålla hastighetsgräns på 30-km/tim på den 

sträcka som har det idag, då stället är olycksdrabbat med dålig sikt.  
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§ 13  

Motion (M) om att säkra skolornas långsiktiga 
verksamhetsförutsättningar 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-1028/ 2016 
Dnr 1.5.1.310-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Torbjörn Erbe m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C) till 

förmån för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:77), inlämnad av 

Kristina Lutz och Johan Nilsson (M) om att säkra skolornas 

långsiktiga verksamhetsförutsättningar, för yttrande till Älvsjö 

stadsdelsnämnd med flera.  

 

Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige beslutar att 

 uppdra åt stadsbyggnadsnämnden och utbildningsnämnden att ta 

fram en handlinsplan för hur man ska komma tillrätta med 

förskolor och skolor som idag har tillfälliga bygglov 

 uppdra åt stadsbyggnadsnämnden att påbörja arbetet med att ta 

fram nya detaljplaner för alla förskole- och skolbyggnader som 

idag har tillfälligt bygglov 

 uppdra åt utbildningsnämnden och Skolfastigheter i Stockholm 

AB (SISAB) att ta fram riktlinjer för hur man långsiktigt säkrar 

upp verksamheterna framöver. 

 

Älvsjö stadsdelnämnd har åtta förskolor med tillfälliga bygglov.  

De tillfälliga byggloven för sex förskolepaviljonger går ut 2015-2018. 

Förvaltningen har begärt att SISAB ansöker om förlängning av dessa 

bygglov. Det är i skrivande stund oklart om byggloven kan förlängas. 

Förvaltningen anser att det är en angelägen fråga att få byggloven 

förlängda då stadsdelsområdet har en befolkningsprognos som visar 

på ett behov av ytterligare cirka 10 förskoleavdelningar fram till 

2025. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-09-16. 

 
Förslag till beslut (M, C) 

Torbjörn Erbe m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till eget 
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förslag till beslut enligt följande. 

 

- Nämnden beslutar tillstyrka motionen.  

 

Förvaltningen skriver att det är angeläget att få de tillfälliga 

byggloven förlängda, men har inte fått något svar huruvida detta är 

möjligt eller inte. Det är precis detta som är den oro som lyfts fram i 

motionen, dvs. att verksamheterna inte har erforderlig information 

om framtiden för att kunna utöva sin verksamhet.  

 

Mot bakgrund av ovanstående är det angeläget att, som motionen 

föreslår, kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att ta fram 

handlingsplaner för förskolor och skolor med tillfälliga bygglov, att 

påbörja arbetet med nya detaljplaner för dessa och ta fram riktlinjer 

hur verksamheten ska säkras framöver.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag. Reservation från 

Torbjörn Erbe m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 NOVEMBER 2016 

BLAD 22 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 14  

Ekonomisk månadsrapport per oktober månad 
Dnr 1.2.1.51-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö prognostiserar per oktober 2016 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner som är i balans med budget. Underskott 

prognostiseras främst för äldreomsorgen. Överskott prognostiseras 

för administrationen, individ- och familjeomsorgen och ekonomiskt 

bistånd. Nollprognosen förutsätter att volymerna inom 

myndighetsenheterna inte ökar de sista månaderna och att nämnden 

får full kostnadstäckning för ensamkommande flyktingbarn 2016.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-11-10. 
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§ 15  

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 3/ 2016 
Dnr 1.1.347-2016 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av redovisningen och lägger 

den till handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller 

insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum 

för gynnande beslut. Kommunen ska på motsvarande sätt rapportera 

om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 3/ 2016 har förvaltningen rapporterat två ärenden inom 

äldreomsorgen och tre beslut inom LSS-området som inte har 

verkställts inom denna tid. Under kvartalet har tre LSS-ärenden 

rapporterats som verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-12. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.370-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2016-10-01 till 2016-11-01 . 

 

Till stadsdelsnämnden anmäldes särskilt: 

 Skrivelse från Älvsjökyrkan om riktlinjer för föreningsbidrag, 

2016-10-22 
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§ 17  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.371-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för oktober 2016 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för oktober 2016 över beslut fattade av 

tjänstemän enligt delegation enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

2.17  

2.18 

 

 

Lex Sarah och rapportering av ej 

verkställda beslut 

 

Rapportering av gynnande beslut 

som inte har verkställts inom 3 

månader från beslutsdatum. 

Dnr 1.1.347-2016 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 

2.6 Utse arkivansvarig och fastställa 

arkivorganisation 

 

Arkivinstruktion för Älvsjö 

stadsdelsförvaltning 

Dnr 2.8.335-2016 

Stadsdelsdirektör 

Per Kjellander 
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§ 18  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 12 bifoga framförda 

synpunkter från pensionärsrådet. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2016-11-10 anmäldes.  
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§ 19  

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 10 och 12 bifoga framförda 

synpunkter från funktionshinderrådet. 

 

 
Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet 2016-11-10 anmäldes.  
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§ 20   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2016-11-10 anmäldes.  
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§ 21  

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2016-10-26 anmäldes. 
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§ 22  

Information från förvaltningen  

 

Verksamheterna och omfattande snöfall 

Per Kjellander informerade om hur verksamheterna påverkades av det 

våldsamma snöfall som drabbade länet några dagar i november. I det 

stora hela har det fungerat bra, trots problemen att ta sig fram på 

vägarna. 
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§ 23  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Snöröjning och halkbekämpning 

Dnr 1.6.390-2016 

 

Torbjörn Erbe m.fl. (M), Jan Bressler (L) och Evy Kjellberg (C) 

anmälde en skrivelse om snöröjning och halkbekämpning. 

 

Trots varningar om att Stockholm skulle drabbas av kraftigt snöfall 

under natten till onsdagen den 9 november slogs busstrafiken ut på 

flera håll i Stockholm grund av bristfällig snöröjning och skolor 

tvingades stänga. Bilister, cyklister och gångtrafikanter har påverkats. 

SL har inte kunnat framföra bussar i stadsdelen på ett helt dygn vilket 

drabbar boende som har långt till spårbunden trafik. Promenadavstånd 

från Långsjö till Fruängen är cirka 30 minuter och från Långbro till 

Älvsjö Station cirka 25 minuter. Det är inte alla som klarar av så långa 

promenader i hög snö varför konsekvenserna kan bli stora på grund av 

bristande planering och prioritering vad gäller snöröjning och 

halkbekämpning. Bland annat äldre är extra utsatta för risken för ben- 

arm- och handledsbrott i samband med snö, is och halka. 

 

Moderaterna i Älvsjö stadsdelsnämnd är kritiska till att plogbilarna 

inte varit på plats i den utsträckning som är nödvändig och att den 

bristfälliga snöröjningen har orsakat massiva problem i staden. Det är 

trafikborgarrådet som är ytterst ansvarig för hur Stockholms 

snöröjning fungerar. Att syssla med etiketter som ”jämställd 

snöröjning” verkar inte har givit någon positiv effekt varken för män 

eller kvinnor, flickor eller pojkar eftersom det varken varit snöröjt för 

bilar, kollektivtrafik, cyklister eller gångtrafikanter.  

 

Med anledning av ovan önskar vi svar på följande frågor: 

 

1. Hur stadsdelsförvaltningen ser på frågan om snöröjning och 

halkbekämpning på vägar, trottoarer och gångbanor samt de 

prioriteringsprinciper som gäller? 

 

2. Hur har den bristfälliga snöröjningen har påverkat nämndens egna 

verksamheter?  

 

3. Är stadsdelsförvaltningen beredd att skriva till Trafikkontoret och 

påpeka de brister som funnits samt begära att 

stadsdelsförvaltningen och Trafikkontoret i samverkan genomför 

en inventering av snöröjningen i stadsdelen för att säkerställa 

framtida adekvat prioritering vad gäller snöröjning och 
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halkbekämpning där fokus är på att få jobbet gjort och prioritera 

våra kollektivtrafiknoder?  

 

Svar från förvaltningen 

1. Förvaltningen anser frågan vara feladresserad. Förvaltningen 

varken kan eller vill recensera eller diskutera 

prioriteringsprinciper som är politiskt fastlagda i staden. 

 

2. Påverkan på verksamheterna besvarades under punkten 

information från förvaltningen. 

 

3. Förvaltningen är alltid beredd att verkställa nämndens beslut 

och för en kontinuerlig dialog med trafikkontoret om olika 

frågor. Förvaltningen är generellt sett alltid beredd att vara 

behjälplig när andra förvaltningar behöver synpunkter. Enligt 

den information som finns kommer trafikkontoret att 

genomföra en utvärdering av sitt arbete den 9 november och 

förvaltningen ser ingen anledning att föregå den. 

 

Stadsdelsnämnden förklarade att man är nöjd med svaren. 

 
Åtgärder mot nedskräpning, sanitära olägenheter och tiggeri i 

Älvsjö 

Dnr 1.6.389-2016 

 

Birgitta Stjärneback m.fl. (M) anmälde en skrivelse om åtgärder mot 

nedskräpning, sanitära olägenheter och tiggeri i Älvsjö. 

 

Beklagligt nog används delar av stadsmiljön i Älvsjö som sovplats 

och toalett. Vi har under de senaste åren haft flera illegala 

bosättningar i bland annat Solbergaskogen. Kläder, skräp, matrester 

och avföring lämnas kvar på platser där barn leker eller hundar rastas. 

Detta är en sanitär skadegörelse i stadsmiljön. En oro finns för att 

även de som bor i dessa bosättningar kan fara illa. 

 

Parallellt med detta har tiggeriet ökat i Älvsjö de senaste åren. I 

Stockholms stads ordningsföreskrifter står det tydligt att tiggeri inte är 

tillåtet utan polistillstånd. Ändå fortsätter tiggeriet månad efter månad, 

vilket bidrar till otryggheten i stadsdelen.  

 

Stockholm måste få slut på det olagliga tiggeriet och otillåtna 

boplatser. Eftersom Polisen inte förmår att upprätthålla ordning på 

allmän plats tycker vi att kommunala ordningsvakter ska ges rätt att 

avhysa den som bryter mot ordningsföreskrifterna.  
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Mot bakgrund av vad som ovan anförs önskar vi svar på följande 

frågor:  

 

1. Vad har Älvsjö stadsdelsnämnd för långsiktig handlingsplan för 

att komma tillrätta med sanitära olägenheter och skadegörelse i 

stadsmiljön kopplat till illegala boplatser? 

 

2. Hur kan nämnden ges löpande information om hur omfattande 

problemen är med illegala boplatser, nedskräpning och tiggeri och 

vad som görs för att stävja detta?  

 

3. Är det möjligt att Älvsjö stadsdelsnämnd, i det fall lokala 

ordningsvakter får befogenhet att avhysa olovliga boplatser och 

bötfälla överträdelser av lokala ordningsföreskrifter,  anlitar lokala 

ordningsvakter med rondering i stadsdelen? 

 

Stadsdelsnämnden beslöt överlämna skrivelsen till förvaltningen för 

beredning. 

 

Tack till förvaltningen 

Ordföranden med instämmande av hela nämnden tackade 

förvaltningen för en väl genomförd planeringsdag den 9 november. 

Ordföranden riktade också ett tack till nämndledamöter och ersättare 

som tog sig till platsen trots det besvärliga väderläget. 

 

Tack till avgående nämndsekreteraren 

Ordföranden framförde från hela nämnden ett varmt tack till 

nämndsekreteraren Carin Berg som nu slutar sin tjänst. Carin tackades 

för mycket gott arbete med ett fång blommor och applåder. 
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§ 24  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2016-10-27 och 2016-11-03 

anmäldes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


